
 
28.05.2015 

 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 skal jeg hermed stille følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgmål: 

1. Er det rigtigt at den tælling af nar- og hvidhvaler der skulle have været foretaget i 

Tunu er erstattet af tælling af sildepiskere? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at forhøje kvoten på nar- og hvidhvaler i Tunu? 

3. Har Naalakkersuisut planer om at forhøje kvoten på 18 nar- og hvidhavler i Tasiilaq? 

4. Hvis kvoten på nar- og hvidhvaler påtænkes at blive forhøjet, hvornår kan vi regne 

med at dette vil ske? 

(Medlem af Inatsisartut Laura Taunajik, Siumut ) 

 

Begrundelse: 

Siden kvoterne er skåret ned i Tunu har det fået direkte indflydelse på fangernes indtjening og 

økonomi. Samtidig er der for fiskeriets vedkommende heller ingen indhandlingsmuligheder, hvorfor 

ingen kan leve af fiskeriet.  

 

Naturen har i sig selv en begrænsende effekt på de levende ressourcer og så længe levevilkårene  og 

økonomien er som den er, så mener jeg, at kvotebegrænsningerne forvaltes alt for hårdt.  

 

Tunu er anderledes og dem der driver fangst tilpasser sig løbende til vildtbestandens livs- og 

bestandscyklus, ligesom der også drives fangst på disse vilkår på vestkysten.  

 

Byerne og bygderne i Tunu har store udsving i priserne på dagligdagsvarer, som i visse perioder af 

året kan blive meget svære at konkurre mede for lønniveauet, ligseom der kan opstå varemangel, 

derfor er fangstdyrene meget vigtige. Jeg mener derfor, at mit spørgsmål omkring forhøjelse af 

fangstkvoterne bør vurderes grundigt.  

 

Jeg forventer at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende dage. 

 


